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ABSTRACT
    

The use of the synthetic pesticides for the control of agricultural 

crop pests since 1940 resulted in many disadvantages. These drawbacks 

include, mammalian toxicity, phytotoxicity to plants, insect resistance to 

pesticides, disturbance of natural balance and pesticides residues in the 

environment. These problems lead to the international search for more 

effective and more safe alternatives for pest control. Accordingly, many 

Biopesticides were chosen and investigated for their efficiency against 

agricultural and medical pests.

 In this study, the fungus Metarhizium anisopliae (Metch) was 

chosen to be applied in the present trials.  This fungus has been  widely 

researched and applied against the desert locust, grasshoppers, termites 

and other insects and the results are promising. 

Mixture of the fungus (Myco-pesticide: Green Muscle) and 

gasoline was applied topically, either by dipping or contact methods 

against immature stages (larvae and pupae) of house fly M. domestica 

under laboratory condition with the following concentrations 12.5% , 

25% and 50%. The results showed that all concentrations applied by the 

two methods led to 100% mortality compared to untreated control.

When the pure fungus (culture) mixed with the cotton seed oil, in 

five concentrations, 1.2 × 102, 1.2 × 103 , 1.2 × 104 1.2 × 105, 1.2 × 106 

spores/ml, and applied by contact or as a baits against the larvae it 

showed 20 – 30% mortality. The results also showed that the mixture of 

the Mycopesticide (Green Muscle) with the gasoline had a repellent effect 

against the adult of housefly, while the mixture of pure fungus (culture) 

with cotton seed oil did not record any repellent effects.
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الطرروحة خلصةة

 أدي م1940 عام منذ الزراعية الفات لكافحة الكيميائية البييدات استعمال إن

 علي الزائدة السامية ، للثديات التسامم شملت والت السااوي من الكثي ظهور إلي

 بالتوازن الخللل ، الساتخدمة البييدات ضد الحشات لدى القااومة ظهور ، النبياتات

 العالي الهتمام إلى الشااكل هذه أدت البييئة. وقد في البييدات متبيقايات وظهور الطبييعي

ًا وأكث جودة أكث تكون بدائل عن بالبيحث  اخلتيار تم الفات. لذلك مكافحة في امن

والصحية. الزراعية الفات لكافحة البييولوجية البييدات

 استخدم  الذيMetarhizium anisopliae فطر  اخلتيار تم الدراسة هذه وفي

. مشاجعة النتائج جميع وكانت والرضة والنطاط الجراد مكافحة في واسعة بصورة

 الخضاء) العضلة الفطري اليتاريزيوم(البييد فطر من مخلوط استخدام تم

 العاملة طوريق - عذراء) عن (يرقة النزلية للذبابة الكاملة غي الطووار على والجازولي

 العمل ظروف %) تحت50 % و25% , 12.5( بالتكيات واللمساة بالغمر الساطحية

 موت نسابية  احدثت بالطريقاتي استخدت الت التكيات جميع أن النتائج وأوضحت

العامل.  غي الشااهد مع % مقاارنة100

 في القاطن بذرة زيت العمل) مع في زراعته تمت (الذي النقاي الفطر خللط عند

61× 1.2  ،510× 1.2  ،410× 1.2  ،310× 1.2 ،210 × 1.2{ تراكي خلمساة

 إلى النزلية،أدى الذبابة يرقات ضد والطعوم اللمساة بطريقات جرثومة/مل} وطوبيق0

ًا النتائج %. أوضحت30–  20 بي ما تتاوح موت نسابية  البييد مخلوط أن أيض
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ًا تاثيا أعطى الجازولي ) مع الخضاء الفطري(العضلة  للذبابة الكامل الطور ضد طوارد

طواردة. تأثيات أي يساجل لم القاطن بذرة زيت مع الخلوط النقاي الفطر بينما النزلية
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